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Brusel zamítl 10 miliard korun na české čističky 
Evropská komise definitivně odmítla proplatit zhruba deset miliard korun na lepší kvalitu odpad-

ních vod. Nelíbí se jí, že má proplácet peníze projektům, na nichž bude následně vydělávat soukro-
má firma. Voda tak může v některých regionech podražit až o třetinu. 

„Je to velký průšvih, který se hodně odrazí v cenách vody,“ komen-
toval zprávu z Bruselu poslanec a šéf Severočeské vodárenské společ-
nosti Petr Skokan. Podle předsedy Sdružení oboru vodovodů a kanali-
zací ČR (SOVAK) Františka Baráka bude dopad obrovský. „Oficiálně 
o tom ještě nevíme. Nicméně jsem to už také slyšel. V některých pří-
padech to může vést ke zdražení vody až o třetinu,“ upozornil. 

Lepší a účinnější čističky nařídila ČR Evropská unie. Slíbila také na 
tyto nákladné stavby peníze, které však nakonec nedorazí. Jde o pro-
jekty, které měly dostat příspěvek z Operačního programu životní 
prostředí, řídící výbor na ně už i peníze schválil a některé jsou dokon-
ce už hotové. 

Evropské komisi se nelíbí, že má proplácet peníze projektům, na 
nichž bude následně vydělávat soukromá firma. Většina vodovodní sítě v Česku je sice stále ve 
vlastnictví měst a obcí či jimi ovládaných firem, města ale pronajímají síť soukromým vodárnám, 
které pak do majetku nemusí příliš investovat. Komisi vadí, že na provozovatele této sítě většinou 
nebyla vypsána regulérní soutěž. 

Omezit spekulace s pozemky, aby se zlevnily dopravní stavby 
Ministerstvo dopravy chce zabránit spekulacím s pozemky pro dopravní výstavbu tím, že by se 

změnou zákona oddělil proces vyvlastnění od jednání o náhradě. Předpokládá, že dopravní výstav-
ba by se tak urychlila a ušetřilo by se až 60 procent ze současných cen na výkupy pozemků. Mož-
nou úsporu odhalila analýza investic v Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD). Ušetřit náklady je podle 
ŘSD možné také u staveb, které požadují obce či kraje. Novelu zákona připravuje ministerstvo 
dopravy ve spolupráci s ministerstvem pro místní rozvoj. „ŘSD bude mít volnou ruku k jednání o 
ceně s majitelem pozemku. Pokud tuto cenu majitel pozemku do zákonem určeného počtu dní 
nebude akceptovat, pak se rozhodnutí přesune na Vyvlastňovací úřad. Tím budou magistráty nebo 
krajské úřady. V takovém případě se pak bude náhrada za pozemek určovat dle odhadu ceny před 
vydáním územního rozhodnutí,“ popsal ministr Dobeš. Za původně nestavební pozemky by tak 
stát jejich majitelům vyplácel dvojnásobek původní ceny, což by ale bylo méně, než pokud by 
musel proplácet pozemky už jako stavební po vydání územního rozhodnutí. Majitelům stavebních 
parcel by ŘSD nabízelo k odhadu ceny bonus 15 procent. 

V ČR je podle průzkumu víc než polovina firem proti přijetí eura 
V ČR je více než polovina firem proti přijetí eura, společnou evropskou měnu by naopak chtěla 

necelá třetina společností. Vyplývá to z průzkumu, jehož výsledky poskytla Hospodářská komora 
ČR. Přijetí eura chtějí většinou velké firmy, které jsou ekonomicky daleko více provázány s eu-
rozónou. 

„Výsledky průzkumu dokládají, že většina českých firem, zejména těch malých a středních, 
nesouhlasí s přijetím eura v naší zemi. Je evidentní, že se obávají vývoje situace v eurozóně, která 
v současnosti spíše hledá další spoludlužníky,“ uvedl k průzkumu prezident Hospodářské komory 
ČR Petr Kužel. Eurozónu již podle něj nelze 
považovat za oblast ekonomické stability, ale za 
oblast s velkými problémy, jak vyřešit zadlužení 
a nedostatečnou výkonnost některých svých 
členů. Korunu a český monetární trh firmy pova-
žují za stabilní prověřené hodnoty a bezpečný 
přístav, dodal Kužel. Navíc tři čtvrtiny velkých 
podniků uvedly, že se jejich výdaje na zajištění 
proti výkyvům kurzu koruny za posledních 18 
měsíců nezměnily. Z velkých tuzemských spo-
lečností je podle průzkumu pro přijetí eura 48 %, 
naopak z malých firem souhlasí se vstupem do 
eurozóny jen 26 procent. Z podniků, které jsou pro přijetí eura, si třetina myslí, že by se tak mělo 
stát co nejrychleji, třetina by tak ráda učinila v horizontu pěti let a třetina uvedla, že v horizontu 
deseti let. 
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Investor roku a Podnikatelská nemovitost 2010 
Nejvýznamnější investiční projekty a podnikatelské nemovitosti, které v roce 2010 podpořily 

růst tuzemské ekonomiky, byly oznámeny 1. listopadu na slavnostním vyhlášení prestižních soutě-
ží Investor roku a Podnikatelská nemovitost roku 2010 v Ekotechnickém muzeu v Praze. Tradiční 
soutěž uspořádaly letos již pojedenácté agen-
tura CzechInvest a Sdružení pro zahraniční 
investice – AFI. Časopis Stavitel je mediálním 
partnerem. 

V soutěži Investor roku se v kategorii Nej-
větší inovační potenciál umístila jako první 
firma Edwards, s.r.o., za projekt vybudování 
výzkumného a vývojového centra evropského 
významu ve výrobním areálu Lutín, okres 
Olomouc, druhá byla GENERI BIOTECH 
s.r.o., třetí Ústav jaderného výzkumu Řež a.s. 
V kategorii Zpracovatelský průmysl zvítězila 
Brembo Czech s.r.o. za investici do výstavby 
nové továrny v Ostravě-Hrabové, druhá byla 
FOXCONN CZ s.r.o. a třetí AU Optronics (Czech) s.r.o. V kategorii IT a strategické služby se 
umístily: 1. NetSuite Czech Republic s.r.o. za otevření brněnské pobočky zaměřené na výzkum a 
vývoj softwarového vybavení na špičkové úrovni, 2. IBM Global Services Delivery Center Czech 
Republic, s.r.o., 3. FNZ (Czechia) s.r.o. 

V soutěži Podnikatelská nemovitost roku 2010 zvítězil v kategorii High-tech nemovitost roku 
Podnikatelský inkubátor Vědeckotechnického parku Univerzity Palackého v Olomouci, druhý byl 
Innovation Park Jihomoravského inovačního centra, třetí Forum Business Centre. V kategorii Zó-
na roku bylo pořadí: 1. Strategická průmyslová zóna Holešov, 2. CTPark Ostrava, 3. CTPark Brno. 
V kategorii Brownfield roku zvítězila STROJÍRNA OSLAVANY, spol. s r.o., následovala druhá 
Venkovská průmyslová zóna Třanovice a třetí Centrum informačních technologií a aplikované 
informatiky Slavičín. 

Slovensko má první PPP silnici 
Na Slovensku otevřeli první čtyřpruhovou 

silnici financovanou ve spolupráci veřejného a 
soukromého sektoru (PPP). Dokončený 46 kilo-
metrů dlouhý úsek v okolí Nitry umožní řidičům 
plynulý přejezd po rychlostní silnici R1 od zápa-
doslovenské Trnavy až do Banské Bystrice na 
středním Slovensku. Za výstavbu a údržbu vo-
zovky zaplatí stát konsorciu Granvia Constructi-
on v průběhu 30 let asi čtyři miliardy eur (99,3 
miliardy korun). Nová silnice od Nitry po 
Tekovské Nemce odlehčí přetíženým úsekům, 
kde často docházelo k tragickým dopravním nehodám. Ačkoliv stavbaři dokončili práce už dříve, 
oficiální otevření se kvůli chybějícím dokumentům o několik týdnů opozdilo. Výstavba zabrala 
zhruba dva roky, vedle samotného stavitele se do financování zapojilo 14 bank včetně Evropské 
banky pro obnovu a rozvoj. Projekt zahrnuje také budování obchvatu Banské Bystrice, který má 
konsorcium pod vedením francouzské společnosti Vinci dokončit v polovině příštího roku. 

ČEZ postaví s maďarským partnerem elektrárnu u Budapešti 
Maďarská ropná společnost MOL a česká energetická firma ČEZ postaví v Maďarsku plynovou 

elektrárnu o výkonu 860 megawattů v ceně 600 milionů eur (14,8 miliardy Kč). Elektrárna zahájí 
provoz v roce 2015. Firmy vytvořily společný podnik MOL-ČEZ European Power Hungary Ltd., 
který podepsal kontrakt na stavbu elektrárny se španělskou firmou Técnicas Reunidas. Dohoda o 
dlouhodobé spolupráci byla rovněž podepsána s maďarskou filiálkou německé společnosti Sie-
mens. Elektrárna bude postavena v areálu rafinerie Duna ve městě Százhalombatta u Budapešti. 
První fáze výstavby začne ještě v říjnu, druhá nejpozději v polovině roku 2012. Do provozu má 
být elektrárna uvedena v prvním čtvrtletí 2015. 

CTP letos získá z pronájmů 105 milionů eur 
Developerská skupina CTP letos očekává z pronájmů komerčních nemovitostí 105 milionů eur 

(více než 2,6 miliardy korun), zatímco za minulý rok vydělala 94 milionů eur (zhruba 2,34 miliar-
dy Kč). Skupina provozuje 1,65 milionu metrů čtverečních ploch a ve výstavbě má další budovy s 
celkovou plochou 225 000 metrů čtverečních. Určeny jsou pro mezinárodní i tuzemské nájemce, 
kteří se zaměřují převážně na výrobu, výzkum, vývoj a informační technologie. 

CTP patří k vedoucím realitním developerům v Česku. Provozuje síť 36 průmyslových parků, 
které se kromě České republiky nacházejí i na Slovensku, v Rumunsku a Polsku. Mezi další akti-
vity patří například Spilberk Office Centre s kancelářskými prostorami poblíž středu Brna. 

Pražský tunel Blanka se prodraží 
Pražský tunel Blanka bude proti původním 

plánům dražší nejméně o osm miliard. Město 
zaplatí minimálně 36 miliard korun. Radní pro 
stavbu stanovili finanční strop 36,98 miliardy 
korun, částka ale obsahuje miliardovou roz-
počtovou rezervu. 

Návrh EK nepočítá se stavbou D3 
Připravovaný návrh Evropské komise na 

plán rozvoje dopravních sítí v letech 2014 až 
2020 nepočítá s podporou dálnice D3. Komu-
nikace, která má spojovat Prahu s Českými 
Budějovicemi a Rakouskem, nepatří podle 
plánu mezi prioritní dopravní sítě. Česko by 
tak stavbu dálnice muselo hradit ze svého. 

Chyb při stavbě mostu ve Studénce 
V Ostravě pokračuje hlavní líčení v případě 

železničního neštěstí ve Studénce. Jako svě-
dek vypovídal přední manažer společnosti 
ODS - Dopravní stavby Ostrava Jiří Muroň. 
Připustil, že z dnešního pohledu byla projek-
tová dokumentace navržená pro stavbu mostu 
ve Studénce neproveditelná. Uvedl také, že 
firma porušila smlouvu, když značně překro-
čila maximálně povolený limit prací zadaných 
subdodavatelům. 

Protipovodňové stavby ve Velkém Meziříčí 
Ve Velkém Meziříčí na Žďársku se plánují 

stavby přibližně za 180 milionů korun, díky 
nimž se sníží riziko povodní. Upravovat se 
budou koryta říčky Balinky a řeky Oslavy, 
součástí projektu je podle Povodí Moravy 
budování nábřežních zdí a zemních hrází, 
přestavba jezu i nové přemostění. 

Londýn finišuje před olympiádou 
Olympijský park pro londýnské hry příští 

rok už dostává definitivní podobu. Zatímco 
před rokem si návštěvník musel většinu věcí 
ještě představit a domyslet, devět měsíců před 
hrami všechny stavby již stojí a v parku probí-
hají už jen víceméně dokončovací práce. 

EU se zaměří na železnice 
Evropská unie bude v letech 2014 až 2020 

investovat především do železnic a do přísta-
vů. Čechům bruselští úředníci v doporučují, 
ať společně s Němci připravují stavbu vyso-
korychlostní železniční trati, která by propoji-
la Drážďany s Prahou. 

Gigantická solární elektrárna 
V Maroku bude příští rok zahájen gigantic-

ký energetický projekt Desertec. V jeho rámci 
budou v Africe a na Blízkém východě posta-
veny solární elektrárny s kapacitou 500 mega-
wattů, což odpovídá polovině výkonu moder-
ní jaderné elektrárny. 

Mělník opraví všechny své zastávky 
Všechny autobusové zastávky na území 

Mělníka chce v příštím roce nechat město 
opravit. Z cizích pozemků se některé přemístí 
na městské, všechny přístřešky pro cestující 
dostanou i jednotný design. Půjde o investici 
ve výši odhadem pět milionů korun. 
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Města zvednou daň z nemovitostí 
Zhruba každé páté okresní město zvýšilo pro 

příští rok daň z nemovitostí, a to většinou na 
dvojnásobek. Daň zvedala města naposledy 
před dvěma lety. Daň z nemovitostí se musí 
uhradit do konce května, ale lidé kvůli chysta-
nému navýšení nemusí podávat nové přiznání 
k dani z nemovitostí. K navýšení daně sáhne 
celkem 14 ze 71 okresních měst. 

Firma Touax zmodernizovala lakovnu 
Společnost Touax, která se zabývá výrobou 

a montáží modulových staveb, investovala v 
letošním roce s pomocí dotace deset milionů 
korun do inovace lakovny ve svém závodě v 
Supíkovicích na Jesenicku. Nový provoz bude 
díky výraznému snížení emisí škodlivých 
látek mnohem šetrnější k životnímu prostředí. 

Letiště Praha má posudek na novou dráhu 
Ministerstvo životního prostředí souhlasí s 

vybudováním nové vzletové dráhy na Ruzyni. 
Letiště ale musí splnit 71 podmínek, mezi 
kterými je například úplné zastavení provozu 
na celém letišti od půlnoci do 05.29 h. 

Stavbu nového domova pro matky v tísni 
V Třebíči se plánuje stavba nového domova 

pro matky, které se ocitly v tísni. Na projekt s 
náklady kolem 50 milionů korun se charita 
pokusí sehnat evropskou dotaci. Radnice je 
připravena darovat pozemek. 

Hradec Králové si vezme další úvěr 
Radnice stotisícového Hradce Králové si 

vezme dlouhodobý úvěr 350 mil. Kč na opra-
vu škol a rekonstrukce a výstavbu sportovních 
areálů. Půjčku již schválili zastupitelé. 

Nymburk prodá nedokončený kulturní dům 
Nymburská radnice chce prodat bývalý Kul-

turní dům železničářů na Boleslavské třídě. Na 
jeho místě by mohl vyrůst například poly-
funkční dům s byty a komerčními prostory. 

Obce neláká převzetí opuštěných domů 
Většina měst v České republice není nadše-

ná vládním návrhem občanského zákoníku, 
podle kterého by opuštěné nemovitosti, o které 
se majitel více než deset let nestará, připadly 
obci. Starostové a zástupci radnic se obávají 
nedostatku peněz na jejich případnou rekon-
strukci či demolici. 

Mrakodrapy na Chodově 
Mrakodrapy, které se na pražském Chodově 

chystá postavit společnost PPF, budou měřit 
139 a 128 metrů. Takzvané Prague Eye 
Towers budou nejvyššími budovami v Česku. 
Východní věž bude mít 32 nadzemních podla-
ží, západní o tří méně. 

Firmy loni šetřily na ekoinvesticích 
Investice do životního prostředí loni v ČR 

činily 22,6 miliardy korun, oproti roku 2009 
klesly o 3,6 procenta. Zatímco financování 
staveb na ochranu životního prostředí výrazně 
omezil podnikatelský sektor, stát své investice 
zvýšil o víc než polovinu. 

Čakovický park je z poloviny prodán 
Čakovický park se nachází od května 2011 v první 

fázi své výstavby a plynule navazuje na předchozí 
projekty „U Zámeckého parku“ a bytové domy 
„Čtyřlístek“ a „Kopretina“. Během první fáze své 
výstavby má vyrůst v blízkosti rozsáhlého historické-
ho zámeckého parku v Čakovicích 274 bytů. M&K 
Development oznamuje úspěšný prodej 50 % byto-
vých jednotek a to pět měsíců po začátku výstavby. 
„Vzhledem k současné situaci na realitním trhu a 
převisu bytových jednotek v České republice je tento 
prodej hodnocen jako vysoce nadprůměrný,“ říká 
Karel Týc, managing partner M&K Development. 

U všech bytů o výměře 52 m2 + balkon je možné flexibilně měnit vnitřní dispozice dle preferencí 
způsobu života klienta. Bytové jednotky lze upravit podle přání zákazníka pěti možnými varianta-
mi z 1+kk až na 3+kk, a to za stejnou cenu, která se pohybuje v rozmezí od 2 399 000 do 
2 489 000 Kč, včetně DPH, parkovacího stání a sklepní kóje,“ dodává Týc. 

Základní kámen Classic 7 Business Parku je položen 
Developer AFI Europe Czech Republic s.r.o. symbolicky zahájil druhou fázi výstavby kancelář-

ského projektu Classic 7 Business Park v pražských Holešovicích. Slavnostního položení základní-
ho kamene se zúčastnil kromě developera 
projektu také starosta městské části Prahy 7 
Marek Ječmének. Nová budova nabídne přes 
11 000 m2 plochy a její dokončení je plánová-
no ve 3. čtvrtletí roku 2012. Generálním doda-
vatelem stavby je společnost IMOS Brno. 
Za návrhem architektury projektu stojí stejně 
jako u první fáze CMC architects. 

Druhá fáze projektu Classic 7 naváže na 
úspěch první fáze, která vznikla rekonstrukcí 
dvou objektů bývalého holešovického parního 
mlýna, jehož historie se začala psát v roce 
1911. První fáze je téměř zaplněna a je vyhle-
dávána zejména pro svoji unikátní atmosféru, v níž se prolíná historie se současností. Druhá fáze 
projektu nabídne více než 11 000 m2 pronajímatelných ploch, z čehož 10 445 m2 budou kancelář-
ské plochy v 6 nadzemních podlažích. Pravidelný obdélníkový tvar každého podlaží představuje 
efektivní řešení pro nájemce, kteří si budou moci zvolit, zda chtějí kancelář typu open-space či 
jednotlivé kanceláře. V suterénu budovy bude celkem 677 m2 skladových ploch 
a ve dvou podzemních patrech bude 225 parkovacích míst. Přízemí budovy nabídne obchodní 
jednotky a služby, které budou k dispozici jak nájemcům, tak obyvatelům blízkého okolí. Po do-
končení 2. fáze Classic 7 Business Park vznikne uzavřený areál čtyř budov s vnitřním atriem, 
kde budou odpočinkové a relaxační zóny. 

Prodej nízkoenergetického bytového domu 
Skanska Reality zahájila prodej 40 bytů a jednoho ateliéru v komorním nízkoenergetickém byto-

vém domě „M“ páté etapy projektu Rezidenční čtvrť Botanica v Praze 5 – Jinonicích. Součástí 
domu je solární systém pro ohřev teplé užitkové vody, díky kterému může být roční úspora energií, 
sloužící pro tento ohřev, až 66 %. Dalším nadstandardním prvkem v projektu je instalace kamero-
vého systému pro monitorování společných 
prostor domu. Aby bytový dům splnil poža-
davky na zařazení do úsporné třídy energe-
tické náročnosti budov bude mít, kromě zmí-
něného solárního systému, také důkladně 
zateplený obvodový plášť a kvalitní okna. 
Na přilehlém pozemku je navíc naplánovaná 
instalace podzemní nádrže pro zachycování 
dešťových vod, které budou dále využity při 
zalévání zeleně v okolí domu. „Zelené stavě-
ní je do budoucna jediným možným trendem, 
neboť přírodní zdroje nejsou nevyčerpatelné 
a ceny za energie neustále rostou. Více než 
polovina bytů, které aktuálně v Praze nabízíme, splňuje kritéria daná pro nízkoenergetický stan-
dard,“ říká Naděžda Ptáčková, ředitelka odboru prodeje a marketingu divize Skanska Reality. Dům 
M projektu Rezidenční čtvrť Botanica, V. etapa, je navržen jako pětipodlažní budova, jejíž páté 
podlaží je ustoupené. Velikost nabízených bytů je od 1+kk o rozloze 31 m2 po 4+kk o rozloze 98 
m2 s terasou 20 m2. Ceny za m2 se pohybují od 44 400 Kč vč. DPH. Nejmenší 1+kk pořídíte již za 
1 869 780 Kč vč. DPH. 
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Radovan Dolba 
(45) je novým ob-
chodním ředitelem 
společnosti Baumit, 
spol. s r.o. Dolba 
pracuje ve společ-
nosti Baumit od 
roku 1994, tedy 
téměř od počátku 
jejího působení 
v ČR. Předtím pra-
coval ve školství a posléze ve společnosti 
ISORA Ostrava, která se věnuje průmyslovým 
izolacím na německém trhu. 

Marcela Voldá-
nová (29) byla 
jmenována finanční 
ředitelkou Jihočes-
ké stavební společ-
nosti Casta a.s. 
Firma je českou 
stavební společnos-
tí se sídlem v Písku 
a s působností 
v celé ČR. Záběr 
firmy je široký. Má za sebou projekty charak-
teru obchodních center, průmyslových staveb, 
ale i projekty v oblasti bytové výstavby a ob-
čanské vybavenosti. Mezi referenčními stav-
bami lze nalézt např.: bytové domy Tulipa 
Rokyta nebo U Sluncové v Praze, Distribuční 
centrum p.k. Solvent v Šestajovicích, Industrie 
Park Sever, areály D1 a B2 v Horních Počer-
nicích, obchodní domy Kaufland a Tesco a 
mnoho dalších. 

• Seminář z cyklu Poruchy a sanace - část 
podlahy se koná v Praze 29. 11. 2011. Tento 
seminář připravovaný ve spolupráci s Fakul-
tou stavební ČVUT se bude věnovat závadám 
u dřevěných podlah, dlažeb, obkladů a litých 
podlah. Program a on-line přihlášku najdete 
na: www.studioaxis.cz. 
• Odborná konference Otvorové výplně sta-
vebních konstrukcí 2011: Stavokonzult zde 
představil dlouho očekávanou revizi normy 
ČSN 73 05 40 – 2 Tepelnou ochranu budov, 
prezentovanou jejich autory. Akci navštívilo 
za oba dva dny 601 účastníků z řad odborné 
veřejnosti, bytových družstev i studentů. 
• Aqua-therm Praha - Veletrh proběhne na 
pražském výstavišti PVA Expo Letňany, od 
22. do 26. listopadu a zúčastní se jej přes 230 
firem. 
• Konference o továrních komínech s názvem 
Mezi nebem a zemí aneb Komíny - symboly 
konce industriální éry se koná 11. 11. 2011 v 
Černokosteleckém zájezdním pivováru v  
Kosteleci nad Černými lesy (info na adrese 
www.pivovarkostelec.cz). Program je dostup-
ný na webu fabriky.cz. 

Spotřeba pěnového polystyrenu pořád roste 
Letošní spotřeba pě-

nového polystyrenu 
(EPS) v ČR pravděpo-
dobně překročí loňskou 
úroveň, která činila 56 
900 tun, oznámilo to 
Sdružení EPS ČR. Za 
letošní tři čtvrtletí spo-
třeba tohoto materiálu v 
tuzemsku vzrostla o 5,3 
procenta na 47 500 tun.  

„Letošní hodnoty 
ukazují, že loňský rok 
bude opět překonán,“ 
uvedl předseda sdružení 
výrobců Pavel Zemene. 
Nové zakázky si produ-
centi polystyrenu slibují od dalšího zateplování bytových domů. 

Kamera pro zachycení průběhu stavby 
Škála outdoorových kamer i na našem trhu je docela rozsáhlá. Contour+ 1500 pak patří k tomu 

nejlepšímu. Kromě schopnosti nahrávat video v plném 
vysokém rozlišení obsahuje i GPS přijímač a Bluetooth 
pro komunikaci s mobilním telefonem. Lze ji dobře využít 
pro dokumentování servisních oprav. 
Kamera není určená pro natáčení v ruce, i když je to samo-
zřejmě možné, je vymyšlena právě pro upevnění a snadné 
ovládání poslepu. Specifickou vlastností kamer Contour je 
otočná optika, kameru upevníte zcela libovolně, objektiv 
potom otočíte tak, aby byl záběr vodorovně. 

Nissan představil novou dodávku 
Model NV400 ukázal Nissan v téměř finální výrobní verzi na hannoverském autosalonu. Na 

evropské silnice tato dodávka vyjede příští rok a v modelové řadě lehkých užitkových vozidel 
nahradí model Interstar. Vůz je postaven na základu Renaultu Master. „Odvážný vzhled v duchu 
značky Nissan nám pomáhá odlišit vůz NV400 od konkurenčních modelů a dává nám na trhu jedi-
nečnou tvář. Modely NV200 a nyní NV400 nekom-
promisně dokazují, jak Nissan kombinuje atraktivní 
design s funkčností a je díky tomu skvělou volbou na 
trhu lehkých užitkových vozů,“ prohlásil Sergio Al-
caraz, viceprezident obchodní jednotky Nissan pro 
užitkové vozy pro oblast Afriky, Středního východu, 
Indie a Evropy. Tato řada těžkých dodávek je jedna z 
nejuniverzálnějších a nejpraktičtějších na trhu vozi-
del s celkovou hmotností od 2,8 tuny až do 4,5 tuny. 
NV400 je k dispozici ve třech variantách rozvoru, ve 
čtyřech různých délkách, se třemi různými výškami a s objemem nákladového prostoru v rozmezí 
od 8 do 17 m3. 

Fasáda součástí požárního experimentu 
V rámci unikátního požárního experimentu COMPFIRE ve Veselí nad Lužnicí nechali stavební 

odborníci hořet dvoupodlažní administrativní budovu. Při hodinovém požáru se teplota uvnitř bu-
dovy vyšplhala nad 1000 °C a ani při tak intenzivním žáru nejevilo opláštění budovy systémem 
ROCKPROFIL známky necelistvosti či porušení kritérií požární odolnosti. 

Celkem zde bylo nainstalováno šest různých povrchů ROCKPROFIL. Výsledná měření dopadla 
na výtečnou, u stěn se po celou dobu testování neobjevily známky necelistvosti anebo porušení 
kritérií požární odolnosti. Rozpon 7,5 m fasádního kazetového systému byl tak ověřen v praxi a 
prokázalo se, že odolnost těchto stěn během požáru skutečně dosahuje 60 minut. Výplň z minerální 
vlny odolala magické hranici 1000 °C a zabránila rozšíření požáru mimo zkušební objekt. 
V reálném životě to znamená záchranu všech vytvořených hodnot a především lidských životů. 
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